
Šel byste bojovat za Česko? Ne, zdrhnul bych.
Já jsem hipík. Anketa na ulici ukázala, jak to
s námi je
- CZ24 News | 8. května 2022

ČESKO: Ruská agrese na Ukrajině v Česku otevírá otázky, zda by se měla obnovit povinná
vojna či alespoň vojenský výcvik. Poslanci na to nemají zatím jednotný pohled. Vyzývá k
tomu např. i podplukovník v. v. Pavel Černý. Televize CNN Prima News vyzpovídala na ulici
některé Čechy, aby zjistila, zda by byli ochotni v ostrém konfliktu bojovat. Většina takovou
možnost odmítá.

Jeden z dotazovaných v rámci televizní ankety uvedl, že by nebojoval, jelikož nemá rád násilí.
„Nechci bojovat, protože jsem pacifista a hipík a nemám rád obecně násilí,“ vysvětlil své důvody.

Jiný by se v případě ozbrojeného konfliktu dal rovnou na útěk. „Ne, zdrhnul bych,“ řekl, že ve válce
by nebojoval.

„Asi jo, šel bych zemi bránit. Určitě jako vlastenec, to je jasný,“ uvedl další. „Je to naše země a
musíme ji nějak ochraňovat,“ sdělil další dotazovaný. Někteří bez dlouhého přemýšlení vyjádřili
ochotu postavit se v případě válečného konfliktu za svou vlast v boji, v souhrnu je ale tento počet ve
výrazné menšině.

„Jde o důsledek desítek let, kdy občané České republiky žili v přesvědčení, že jim nehrozí velké
nebezpečí a že válka je vzdálený koncept,“ říká mluvčí ministerstva obrany Jakub Fajnor. „Zároveň si
obyvatelstvo zvyklo na to, že máme dobře vycvičenou profesionální armádu,“ podotkl. Česká armáda
uznává, že ochota Čechů bojovat je nízká, přestože od začátku války na Ukrajině narostla.

I když se přímo k bojování většina Čechů staví odmítavě, nějak pomoct by jich chtěla většina.
„Oprašuju si ruštinu, abych dokázal ve věcech, které umím, což jsou jazyky, pomáhat,“ sdělil jeden z
dotazovaných. „Asi bych mohl nastoupit do nějaké podpůrné služby,“ řekl další.

Podle podplukovníka v. v. Pavla Černého, prezidenta spolku Liga Libe, by se povinný intenzivní
vojenský výcvik alespoň na dva nebo tři měsíce měl v Česku obnovit. „Myslím smysluplnou vojenskou
povinnost, kde se naučí bezpečné základní ovládání zbraně, topografii i možnost nějakého přežití
v lese, kde se netopí a podobně,“ řekl Černý v dřívějším rozhovoru pro CNN Prima News.

„Co budeme dělat s metrosexuálním šampónem, který nikdy nespal ani v lese? Pro kterého je
nepohodlí, když si nemůže dojet nakoupit autem do supermarketu? Spoustu mladých kouká do
telefonu, často neudělají ani klik, nemají fyzický základ. U sportovců jde zase o to, jestli znají
topografii a jestli pro fotbalistu s ulízlými vlasy nebude problém být ve válečné době,“ doplnil Černý.
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